

🇬🇧 You can find the English pattern below 🇬🇧

Lille-Haube



Größe:

M (Kopfumfang ca. 57 cm)

Garnverbrauch:

100 g Baby Alpaca Los Andes von Pascuali (Farbe 043)

100 g Superba Tweed von Rico Design (Farbe 007)

Empfohlene Stricknadeln:

Rundstricknadel oder Nadelspiel 6,5 mm, 7 mm, 2,5 mm

Maschenprobe:

12 M glatt re mit Nadel 6,5 mm = 10 cm

Anleitung

Allgemein: Die Arbeit wird in Runden von unten nach oben mit einem doppelten Bündchen gestrickt. Dabei arbeiten wir mit beiden Garnqualitäten gleichzeitig. Das Tweed-Garn sorgt für bunte Farbtupfer in der grauen Alpakkawolle.

Mit **beiden Fäden** (Tweed und Alpakka) gleichzeitig 56 M mit Nd. 6,5 mm **und** 2,5 mm locker anschlagen. Dabei die 2,5 mm Nd. in der Arbeit lassen.

1 M re, 1 M li im Wechsel für das Bündchen im Rippenmuster stricken, bis die Arbeit ca. 6,5 cm misst.

1 Rd. li M stricken. Das wird die Umschlagkante.

Weiter im Rippenmuster 1 M re, 1 M li im Wechsel stricken, bis die Arbeit insgesamt ca. 13 cm misst.

Die Anschlagkante nach hinten falten. Die Arbeit liegt nun doppelt und wird im Folgenden zusammengestrickt.

Dafür die M von Nd. mit 2,5 mm (Anschlag) auf die li. Nd. setzen, 2 M zusammenstricken, *die nächste M vom Anschlag auf die li Nd. setzen und 2 M zusammenstricken*. Von *–* wiederholen bis zum Abschluss der Runde.

Das Bündchen ist nun doppelt, die Nd. mit 2,5 mm ist abgestrickt.

Wechsel zu Nd. mit 7 mm, weiterstricken in glatt re, bis die Arbeit insgesamt 18 cm misst.

4 Maschenmarkierer (MM) setzen: 1 MM nach 7 M, danach jeweils einen MM nach 14 M setzen.

Nachfolgend in jeder 2. Rd. abnehmen: Bis 2 M vor MM stricken, 2 M re verschränkt zusammenstricken, MM auf re Nd. heben, 2 M re zusammenstricken. So die ganze Runde stricken.

So in jd. 2. Rd. wiederholen, bis schließlich nur mehr 8 M auf der Nd. liegen. Den Faden trennen, durch die restlichen M ziehen und gut vernähen.

Lille beanie



size:

M (head circumference, ca. 57 cm)

yarn:

100 g Baby Alpaca Los Andes by Pascuali (colour 043)

100 g Superba Tweed by Rico Design (colour 007)

recommended needle size:

circular needles (when knitting in magic loop style) or set of double-pointed knitting needles
6.5 mm, 7 mm, 2.5 mm

gauge:

12 st in stockinette with needle size 6.5 mm = 10 cm

pattern

summary: The beanie is knitted in the rounds upwards doubling both yarn qualities. The tweed gives the beanie a colourful effect. The cuff with ribbing is worked double.

Using **both yarns** at the same time (tweed and alpaca), cast on loosely 56 st with **both** needle sizes 6.5 mm **and** 2.5 mm. **Leave in** the small needle size 2,5 mm when knitting on. We'll need it again later.

Alternate 1 st knit, 1 st purl (1 k, 1 p) for the ribbing cuff until the work is about 6.5 cm in height.

Purl one round for the fold.

Again, alternate 1 st knit, 1 st purl (1 k, 1 p) for the ribbing until the work is about 13 cm in height.

Fold in the lower part of the cuff. We'll knit it together to double the cuff.

Slip 1 st from the small needle size 2.5 mm onto your left needle, knit two stitches together (k2tog), *slip the next st onto the left needle, knit two stitches together*. Repeat *-* until the round is finished.

We've doubled the cuff now, the needle size 2.5 mm is empty, leave it aside.

Change to needle size 7 mm, knit on (k) in rounds until the work is 18 cm in height.

We'll set overall 4 markers (m) now: set 1 m after 7 st, each next one after 14 st.

We'll decrease (dec) now in every 2nd round: knit until there are 2 st left before the m, knit 2 st together through back loop, slip over the m, knit 2 st together. Repeat throughout the round.

Repeat to decrease in this manner every 2nd round until there are only 8 st left on the needles. Cut off the yarn. Pull the yarn tightly through the remaining st and sew/weave in the ends.